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تقى زاده خامسى در گفت و گو با قدس از طرح جامع شهر، آينده اليت و نوسازى و برقى كردن اتوبوس هاى شهرى خبر داد
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تشييع پيكر  مدافع حرم  در مشهد

قدس: پيكر پاك شــهيد سيد على احمد جعفرى از شهداى 
سرافراز مدافع حرم عقيله بنى هاشم(س) با حضور امت حزب االله 
در حرم مطهر رضوى تشييع شد. پيكر اين شهيد والا مقام بعد 
از طواف در بارگاه ملكوتى حضرت ثامن الحجج(ع) و اقامه نماز 
براى خاكسپارى به گلزار شهداى بهشت رضا(ع) منتقل شد و 
در كنار ديگر همرزمانش آرام گرفت. شهيد جعفرى از رزمندگان 
افغانستانى لشكر فاطميون بود كه به صورت داوطلبانه براى دفاع 

از حرم حضرت زينب(س) به سوريه اعزام شد. 
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 با توجه به اينكه هفته گذشته طرح جامع 
مشهد را رونمايى كرديد، مايليم از جزئيات 
آن اطلاعات بيشــترى ارائه كنيد. لطفاً ابتدا 

جزئيات طرح را بيان بفرماييد.
مشــهد تا كنون دو طرح جامع داشته. يكى طرح 
خازنى اســت كه طبــق آن بايد در ســال 75 با 
پيش بينى جمعيت مشخصى به پايان مى رسيد، اما 

مشهد قبل از سال 75 به آن جمعيت رسيد.
آن زمان من معاون استاندار بودم و قبل از سال 68 
يعنى پيش از سال 75 طرح به مشاور ديگرى به نام 
مهر آزان سپرده شد كه ديگر تا زمان تحويل طرح 
توسط مهرآزان من در استاندارى نبودم و از مشهد 
رفتم. ولى چنان كه مطلع شده ام طرح مهرآزان هم 

به اتمام نرسيد.
از آن ســال تا امروز شهردارى به صورت سليقه اى، 
تركيبى از طرح خازنى و مهر آزان را به عنوان طرح 
جامع اجرا كرده. در واقع هر جا مايل بوده از طرح 
خازنى اســتفاده كرده و هر جايى كه مايل نبوده 
از اين طرح اســتفاده كند، رفته است سمت طرح 

مهرآزان.
مــن كه آمدم با توجه به شــعارم مبنى بر شــهر 
هوشــمند، ســراغ اولين چيزى را كه گرفتم طرح 
جامع بود؛ چرا كه يك شــهر هوشــمند نمى تواند 
طرح جامع هوشمند نداشته باشد. گفتند يك سال 
و نيم اســت كه اين طرح توســط وزارت مسكن و 
استاندارى به شهردارى ابلاغ شده، اما شهردارى آن 

را اجرا نمى كند!
دليل آن را كه پرسيدم گفتند يك سرى سؤالات و 
ابهامات هست كه معلق مانده و كسى پاسخ نگفته؛ 
چون مشــاور طرح جامع را خلع يد كرده اند و در 

حال حاضر طرح جامع مشاور ندارد.
مــا گروهــى از متخصصان مشــهدى از نهادهاى 

تخصصى را مأمور بررسى سؤالات و ابهامات طرح 
كرديم. عمدتاً سؤالات به گونه اى بود كه پاسخ آن 
در حيطه طرح جامع وجود داشت. تعداد محدودى 
باقى ماند كه ما آن را منوط كرديم به اينكه بعد از 
ابلاغ طرح جامع بتوانيم آن ها را از طريق كميسيون 

ماده 5 حل كنيم.
وقتى طرح جامع به شــهردار ابلاغ مى شود او 18 
ماه فرصــت دارد تا آن را بازنگــرى كند و نظرات 
استاندارى و شوراى شهر نيز مطرح و بررسى شود. 
از طرفى وقتى كه من آمــدم اين 18 ماه را هم از 
دســت داده بوديم، اما ما فرصت گرفتيم كه مدت 
آن تمديد شود. آن را كه رونمايى كرديم من با هر 
هفت نفر مشاوران طرح هاى تفصيلى شهر مشهد 
كه مسئوليت اجراى طرح را در هفت منطقه دارند، 
ديدار داشــتم و برنامه زمان بندى به آن ها داديم 
و اميدواريم تا پايان امســال يكــى دو تا از نواحى 
كه جوان ترند به تصويب برســانيم، بنابراين فكر 
مى كنم در نيمه اول سال 97 طرح تفصيلى را تمام 

مى كنيم.
خاصيت اين طرح اين است كه تمام پهنه هاى بلند 
مرتبه سازى و تراكم شــهر مشهد به اضافه وضع 
موجود در آن مشــخص مى شــود، ولى من خيلى 
اصرار دارم طرحى سه بعُدى تهيه كنيم كه نياز به 
تخصص آنچنانى هم نداشته باشد كه هر كسى هر 
كجا زندگى مى كند، متوجه بشود در آينده اطرافش 
چه خواهد شد. گرفتارى اكنون ما اين است كه از 
بلند مرتبه سازى بدمان نمى آيد، چون بلند مرتبه 
سازى يك راهكار كم نشــينى است، ولى ما قادر 
نيســتيم تمام خدمات را پهن كنيم و گستره شهر 
را افزايش بدهيم؛ چــون اين مقرون به صرفه هم 
نيست. اما معتقدم از بلند مرتبه سازى بايد در جاى 

خودش استفاده بشود. 

اينكه يك شهروند در ساختمانى پنج طبقه زندگى 
مى كند، بعد يك دفعــه يك برج 30 طبقه مقابل 
آپارتمانش بالا مى رود، نه تنها از نظر بصرى خوب 
نيست، بلكه شهروندان را هم دچار مشكل مى كند. 
بنابراين اصرار ما اين است كه مطابق قانون حركت 
كنيم. با اينكه دوره خيلى ســختى را در شهردارى 
مى گذرانيم اما اميدواريم بتوانيم در پيشبرد كارها 

در چارچوب قانون موفق شويم. 
اين مهم اســت كه مردم هــم از كارهاى ما مطلع 
شــوند، بنابراين يكــى از اهداف ما در يك شــهر 
هوشمند شفاف ســازى است. مردم بايد بتوانند با 
اطلاع از فعاليت هاى شــهردارى حتى به عملكرد 
ما اعتــراض كنند. اين كه مــردم در هر عرصه اى 
حرفشــان را بزنند، به نفع حكومت ها و شهردارى 
هاســت. ما هم با دنبال كردن اين رويه در صدديم 

قدم دوم را در موضوع شهر هوشمند برداريم.
نكته بعدى دادن آمار دقيق اســت. در يك شــهر 
هوشــمند ما چيزى به نام كم و زيــاد و بزرگ و 
كوچــك نداريم، بايد آمار دقيق باشــد تا بتوان بر 
اســاس آن تصميــم گرفت. اكنون اگــر بخواهيم 
بگوييم چقدر مسافر به مشهد مى آيد، آمار نداريم. 
آمار ما كلى اســت، اما آناليز شده نداريم. مثلاً اگر 
كســى از فريمان بيايد به مشهد تا كالا بخرد ببرد 
شــهر خودش بفروشد، اين گردشگر نيست، اما در 
ورودى هاى ما به عنوان گردشگر محاسبه مى شود. 
گردشــگر واقعى كسى است كه ماندگارى دارد در 
شــهر و در هتل يا اقامتگاه زندگــى مى كند و به 

زيارت برود. 
تــا جايى كه مى دانم چنين چيزى نداريم ما حتى 
از آمار مســافران هتل ها هــم نمى توانيم به آمار 
گردشــگران دســت بيابيم.چون اقامتگاه هاى غير 
اســتاندارد هم هســت كه آمارش جايى محاسبه 
نمى شــود. در حالى كه در يك شهر هوشمند بايد 
آمارهــا به لحاظ اقتصــادى و اجتماعى قابل تكيه 

باشند.

 با توجه به اينكه وقتى طرح جامع رونمايى 
شد، اظهار نظرهايى از طرف نمايندگان گلبهار 
و طرقبه و چناران و فرماندار آن شهرها صورت 
گرفت مبنى بر اينكه شما گفته بوديد حريم 
مشــهد فراتر خواهد رفت و به سمت گلبهار 
گســترش مى يابد، جمع بندى شما چيست؟ 
آيا واقعاً حريم مشهد به گلبهار خواهد رسيد؟

افزايــش حريــم شهرمشــهد منجر بــه افزايش 
درد ســر خودمان مى شــود از ايــن رو اصلاً مايل 
نيســتيم حريم مشهد گســترش بيابد. ما مطابق 
قانون عمل خواهيم كرد. نمى دانم نماينده محترم 

شهرستان دقيقاً چه گفته اند؛ چون با ايشان ملاقات 
نداشتم، اما قطعاً ايشان هم تابع قانون است. حريم 
را هم طبق قانون، وزارت كشور تعيين مى كند. اما 
در واقع حريم مشهد در جهت گلبهار خيلى توسعه 
يافته كه كنترلش كار ســختى اســت، در قسمت 
غرب مشهد هم تداخلى بين شهرها به وجود آمده 

كه قابل حل است. 

 شما در مراسم رو نمايى طرح جامع اعلام 
كرديد ما ديگر حاشيه شهر نخواهيم داشت. 

چگونه؟ 
بله، با اين مرزى كه براى شهر مشهد تعيين شده، 
تقريباً همه جزو متن شــهر شــده اند. بقيه روستا 
هســتند و حتى روســتايى را در طرح آوردند كه 

مخالفت كرديم و داريم خارج مى كنيم.
براى حاشــيه هم خدمات پراكنــده راه به جايى 
نمى برد، ما بايد يك محله را در حاشــيه بازپيرايى 
كنيــم و اين الگو را كپى كنيــم در جاهاى ديگر. 
كمبودهاى يك محله را بررســى كنيم و شــرايط 
فعاليت هاى اقتصادى را مهيا كنيم. اين فعاليت هاى 
اقتصادى هم لازم نيســت حتماً يك مغازه باشــد 
يــا مجتمع تجارى. در دنيا كارهــاى زيادى انجام 

مى دهند كه از محل آن ها مى شود درآمد داشت.

 گلايه اى كه هميشــه مردم كم برخوردار 
شهر دارند اين اســت كه خدمات ارائه شده 
در مركز شهر،در حاشيه شهر ارائه نمى شود 

و معتقد به تفاوت قايل شدن هستند. 
انصافاً بايد بگويم در سال هاى اخير در مناطق كم 
برخوردار خوب كار شــده است. و اين بى انصافى 
اســت كه بگوييم كارى انجام نشده. ولى هنوز هم 
جاى كار وجود دارد. آن الگو سازى كه بيان كردم 
بــه همين منظور بود كه تفاوتى در قســمت هاى 
مختلف شهر ايجاد نشود.هرچند كه به نظر مى رسد 
در همين مناطق در سال هاى اخير بيشتر از مناطق 
مرفه نشين شهر كار شده است. مثلاً سرانه فضاهاى 
ورزشى آن مناطق خيلى بيشتر از قسمت هاى مرفه 
شهر اســت. اگر فضاهاى ورزشى سعدآباد و ثامن 
را كه ملى هستند، كنار بگذاريم، در مقياس محله 
كارهاى خوبى در مناطق كم برخوردار شهر انجام 

شده، اما در نگهدارى اين امكانات مشكلاتى وجود 
دارد كه نياز هســت شــهردارى بيشتر به موضوع 
نگهدارى فضاهاى ســبز و ورزشــى در آن مناطق 

بپردازد.

 ترافيــك بافت پيرامونى حرم مطهر ديگر 
براى مردم زجرآور شــده. زائــر از راه دور 
مى آيد، اما به نزديك حرم مطهر كه مى رسد 
و به محض اينكــه مى خواهد به اطراف حرم 
مطهر ورود پيدا كنــد با منع ورود يا كمبود 
پاركينگ مواجه مى شــود. آيا براى حل اين 

مشكل راه حلى داريد؟
متأسفانه طرح اطراف حرم مطهر يك طرح ابترى 
است كه 22 ســال از زمانش گذشته و درهر سال 
فقط دو درصد پيشرفت كرده. يعنى تا امروز رسيده 
بــه 44 درصد، به همين صورت هم پيش برود 25 
سال ديگر شايد فرجى حاصل شود. وقتى طرحى 
ابتر بماند هر گونه پروژه اى كه در آن انجام مى شود 
هم ابتــر مى ماند؛ يعنى هر طرحى كه مى خواهيد 
انجام دهيد، منوط مى شــود به كارى كه قرار بوده 
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9 ماه گذشت

   معاونت گردشگرى ميراث فرهنگى 
استان همچنان با سرپرستى اداره مى شود

ايسنا: معاونت گردشگرى اداره كل ميراث فرهنگى، صنايع 
دســتى و گردشگرى خراسان رضوى 9 ماه است كه تعيين 

مسئوليت نشده و با سرپرست و جانشين اداره مى شود.
فروردين سال جارى معصومه توانگر به عنوان سرپرست معاون 
گردشگرى منصوب شد، درست چند ماه بعد در شهريور ماه 
يوسف بيدخورى به عنوان جانشين معاون گردشگرى اداره 
كل ميراث فرهنگى، صنايع دســتى و گردشگرى خراسان 
رضوى تعيين شــد و تاكنون نيز در ســمت خود به عنوان 

جانشين باقى مانده است.
اين درحالى اســت كه گردشگرى از مهم ترين ظرفيت هاى 
استان به  شمار مى رود و پس از آغاز به كار دولت دوازدهم و 
انتصاب مديران، بسيارى از مسئولان، برنامه هاى اجرايى خود 
را آغاز كردند، اما اين حوزه با وجود اهميت بسيار، همچنان 

در حال دست  به  دست شدن است.
رجبعلى لباف خانيكى، مديركل سابق ميراث فرهنگى، صنايع 
دســتى و گردشگرى اســتان در خصوص وضعيت معاونت 
گردشگرى سازمان ميراث فرهنگى استان گفت: بايد گفت 
كه به مقوله گردشــگرى در خراسان رضوى بايد به گونه اى 

خاص نگريست.
وى يادآور شد: مشهد شهر زيارتى است و جنبه بين المللى 
نيز دارد، از طرفى به دليل اينكه خدمات پزشكى در اين شهر 
ارزان تر ارائه مى شود، بسيارى از زائران و گردشگران با هدف 
گردشگرى سلامت به مشــهد سفر مى كنند كه تعدادشان 
البته در سال هاى اخير كاهش يافته، اما به نسبت ساير شهرها 

باز هم زياد است.

   اجراى فصل دوم تئاتر
«من مرتضى تنها هستم» در مشهد

فارس: كارگردان «من مرتضى تنها هســتم» از تماشــاى 
2000 مخاطب از اين نمايش خبر داد.

مهران سليمانى پاك اظهار داشت: اين تئاتر نخستين تئاتر 
كافه اى است كه در مشهد اجرا شده است.

وى در رابطه با استقبال مردم مشهد از اين نوع اجراى تئاتر، 
بيان كرد: ما اين تئاتر را در 10 كافه مشــهد و يك كافه در 
بجنورد اجرا كرده ايم و اســتقبال خوبى از اين تئاتر شد به 
طــورى كه در اين 6 ماه بيــش از 2000 نفر اين نمايش را 

تماشاكردند.
كارگردان تئاتر «من مرتضى تنها هســتم» با اشاره به اينكه 
فصل اول اين نمايش از تيرماه امسال اجرا شده است، اظهار 
كرد: با توجه به استقبال مردم فصل دوم اين تئاتر از دى ماه 

در مشهد اجرا مى شود.
ايــن كارگران تئاتر در رابطه با فرق تئاتر خيابانى و كافه اى، 
اظهــار كرد: اين دو نــوع تئاترها جــزو تئاترهاى محيطى 
محسوب مى شوند و شباهت هاى زيادى دارند، تئاتر كافه اى 
تماشاچى ثابت دارد و صحنه دارد، اما در تئاتر خيابانى اين 

گونه نيست. 

مسئولان تصريح كردند
   كمبود امكانات ورزشى در جوين

جويــن- خبرنگار قدس: امام جمعه جويــن در ديدار با 
تعدادى از ورزشــكاران شهرســتان گفت: كمبود امكانات 

ورزشى در سطح شهرستان بسيار مشهود است. 
حجت الاسلام محمد تقى دليرى پور خاطرنشان كرد: باتوجه 
به كمبود امكانات ورزشى مشكلات ديگرى گريبان ورزش و 

جوانان جوين است.
وى اضافه كرد: به عنوان نمونه گودهاى كشــتى در ســطح 
شهرستان پراكنده است و بايد در مورد تجميع ميادين كشتى 
در يــك نقطه اقدام كنند.فرماندار جوين در هنگام بازديد از 
اداره ورزش و جوانان اين شهرستان، گفت: در نظر است كه 
در مناســبت هاى مختلف و در طول هفته و ماه و ســال به 
ترتيب به ديدار مديران دستگاه هاى اجرايى شهرستان رفته 
و از نزديك با مسائل مرتبط با آن اداره آشنا شده و نسبت به 

رفع مشكلات در حد مقدورات اقداماتى انجام شود.
حسين جمشيدى اظهارداشت: با توجه به سرانه 14 سانتى 
متر فضاى ورزشى براى هر شهروند جوينى، جاى تأسف است 
كه هيچ گونه ســالن ورزشى استانداردى در اين شهرستان 
وجود ندارد! جمشــيدى بيان داشت: از فرصت هاى طلايى 
خدمات ورزشــى در دوره هاى قبل در اين شهرستان خوب 
استفاده نشده است.رئيس اداره ورزش و جوانان جوين نيز در 
اين جلسه با اشاره به نقشه گود هاى كشتى با چوخه در اين 
شهرستان و بى نظير بودن سطح جوايز مسابقات كشتى بويژه 
مسابقات كشتى ايام نوروز هر سال كه در دهستان برغمد از 
توابع بخش مركزى شهرستان برگزار مى شود، بيان داشت: 
گود كشتى در سطح كشور بى نظير است، اما فاقد امكانات 
رفاهى اوليه است.  يزدى گفت: جوانان اين شهرستان بسيار 
مستعد هستند، ولى امكانات ورزشــى در شأن اين جوانان 
وجود ندارد. على اصغر نقابى يكى از ورزشــكاران شهرستان 
گفت: متأســفانه در شهرستان جوين امكانات اوليه ورزشى 
وجود ندارد، اما حداقل شــهردارى نقاب مى تواند در سطح 
مــدارس، ميادين و پارك ها امكانات اوليه ورزشــى را براى 

دوستداران ورزش فراهم كند. 

   افت شديد چاه تأمين آب شرب بشرويه 

بشــرويه ـ خبرنگار قـــدس: مديرعامل شركت آب 
منطقه اى خراســان جنوبى گفت: كاهــش ضريب دبى آب 

چاه هاى كشاورزى بشرويه در سال آينده اعمال مى شود. 
به گزارش خبرنگارما حسين امامى در جلسه شوراى حفاظت 
از منابع آب شهرستان بشــرويه افزود: بحث مسدود شدن 
مسير رودخانه ها در بشرويه امرى مهم است كه بايد هرچه 

سريع تر ساماندهى و بازگشايى آن در دستور كار قرار گيرد.
وى ياد آور شد: باتوجه به اينكه ساماندهى مسير رودخانه ها 
قطعاً هزينه ســنگينى را در پى خواهد داشت، بنابراين ابتدا 
رودخانه پايين دست شهرستان جزو اولويت هاى اضطرارى 
ما بوده و با همكارى شهردارى و ساير نهادهاى مرتبط آن را 

بازگشايى خواهيم كرد.
امامى اظهار داشت: براى بازگشايى رودخانه ها برنامه جامعى 

را تدوين كرده و گام به گام پيش خواهيم رفت.
وى افزود: هزينه هاى مطالعاتى اين طرح توسط آب منطقه اى 
اســتان تأمين مى شود، اما براى ساير امور نيازمند همكارى 
ديگر ادارات نيز هســتيم.مديرعامل شركت آب منطقه اى 
استان، بيان كرد: ضريب دبى آب در بشرويه نيز كاهش يافته 
اما در تلاش هســتيم تا اين ضريب به گونه اى اعمال گردد 
كه به توليدكنندگان بخش كشــاورزى آسيبى وارد نشود.

مديرعامل شركت آب منطقه اى خراسان جنوبى، بيان كرد: 
كاهش ضريب دبى آب قطعاً بايد در ســال هاى 97 و 98 در 
بشرويه اجرايى شود، اما در صورت بروز مشكل در ادامه كار 

تجديد نظر خواهد شد.
مديرعامل شركت آب منطقه اى خراسان جنوبى، بيان كرد: 
خريد چاه نيز به دليل كمبــود اعتبارات روند آن به كندى 
انجام مى شود.وى افزود: درصورتى كه افزايش بارندگى را در 
اين شهرستان داشته باشيم، موضوع كاهش ضريب دبى آب 
نيز اعمال نخواهد شــد. رئيس اداره آب منطقه اى فردوس 
و بشــرويه هم در ادامه اين جلسه از كاهش20 ميليون متر 

مكعبى مصرف آب در بشرويه خبر داد.
ســيدهادى رحيمى گفــت: مصرف منابع آب بشــرويه به 
ميزان 20 ميليون متر مكعب با نصب كنتورهاى هوشــمند 
كاهش يافته است. وى با اشاره به بحث كاهش ضريب دبى 
چاه هاى آب كشاورزى، گفت: تعديل ضريب دبى چاه هاى آب 
كشــاورزى در بشرويه ناگهانى نبوده و باشيبى ملايم اعمال 
خواهد شد.وى بيان كرد: درشهرستان بشرويه صدها كيلومتر 
رودخانه وجود دارد كه اكثراً مسدود شده و بازگشايى آن از 
توان آب منطقه اى خارج اســت، بنابراين بايد همه ادارات و 
نهادها براى بازگشايى اين مسير كمك كنند.وى با اشاره به 
اينكه كيفيت آب بشرويه در كل استان نمونه است و محل 
تأمين آن نيز چاه هاى آهكى اســت، گفت: به همين خاطر 
خشك شدن چاه تأمين آب شرب بشرويه، ممكن است تنها 
ظرف مدت يك هفته انجام شود كه با مديريت صحيح منابع 

آب شهرستان بايد آب فروشى در بشرويه صورت نگيرد.

  آغاز رزمايش اعتلاى بسيج 
در خراسان رضوى

ايرنا- جانشين فرمانده ســپاه امام رضا(ع) خراسان رضوى 
گفــت: رزمايش چهار روزه فضاى مجازى با عنوان «اعتلاى 
بسيج 2» روز گذشته با حضور بسيجيان اين استان آغاز شد.

ســردار مجتبى غفورپور در خصوص ايــن رزمايش افزود: 
مهم تريــن تهديد داخلى كه با آن مواجه هســتيم در امور 
فرهنگى و اجتماعى است و يكى از مأموريت هاى بسيج نيز 
مقابله با تهديدات فرهنگى دشــمنان است.وى با بيان اينكه 
رزمايش امسال با رمز يا زينب كبرى(س) آغاز شد، اظهار كرد: 
راهكارهاى تقويت و هم افزايى اقشار مختلف بسيج، هماهنگى 
با دســتگاه ها و نهادهاى انقلابى و دولتى، اعتلاى بســيج در 
عرصه هــاى مورد نياز انقلاب برخى از محورهاى اين رزمايش 
است.سردار غفورپور اظهار كرد: فضاى مجازى اثر مستقيمى 
بر فضاى حقيقى جامعه و شهروندان دارد، بنابراين اگر در اين 

عرصه حضور نداشته باشيم، دچار آسيب مى شويم.
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در آنجا انجام شود و نشده.
بنابراين وقتى اطراف حرم شــلوغ مى شود، پليس 
چاره اى ندارد جز اينكــه آن را ببندد، هر چند اين 
كار هم پاك كردن صورت مسئله است. ما امسال در 
دهه آخر صفر در يكى از محورها اتوبوس هاى برقى 
بــه كارگيرى كرديم و اين كار خيلى رضايت زائران 
را در برداشــت. در اين صورت ممكن است كارهاى 
كوتــاه مدتى انجام بدهيم، مثل همين بى- آر- تى 
كه مورد اعتــراض واقع شــده. در حالى كه طبق 
بــراورد ما با راه اندازى خط بــى- آر- تى 3 در روز 
150هزار نفر بدون مزاحمت ترافيكى به حرم مطهر 
انتقال مى يابند. طبيعى است كه با واكنش هايى هم 
مواجه شــود. كسبه آنجا كه معترضند حق دارند و 
برنامه خود را بر اساس راه اندازى خط بى- آر- تى 
نچيده اند. از اين رو ما هم تلاش مى كنيم براى آن ها 

بارانداز و پاركينگ بسازيم.
اما اين كارها كافى نيست در مشهد اول بايد مترو به 
اتمام برسد و بعد هم نوسازى در ناوگان اتوبوسرانى 
انجام شود. ما بزودى تعداد قابل توجهى اتوبوس به 
ناوگان اتوبوســرانى اضافه خواهيم كرد كه اگر چه 

اتوبوس هاى معمولى است، اما براى اولين بار جانبازان 
و معلولان هم مى توانند از آن استفاده كنند.

تلاشمان اين است كه 10 درصد اتوبوس هاى قديمى 
خارج شوند؛ چون ما از نظر تعداد اتوبوس كم نداريم، 
مشكل ما فرســودگى اتوبوس هاست و سعى داريم 
ايــن 10 درصد را به مناطق كم برخوردار شــهر به 
كارگيرى كنيم. من نمى گويم حاشيه شهر، چون با 

اين اصطلاح مخالفم.

آيا مى توان گفت تا پايان سال اين 10 درصد 
اتوبوس هاى فرسوده از ناوگان خارج مى شوند؟

خيلى زودتر اتفاق مى افتد.

 ما در خصوص پاركينگ سازى هم در شهر 
دچار مشكليم.در اين زمينه برنامه شما چيست؟

نزديك بــه 17 پاركينگ در اطراف حرم پيش بينى 
كرديم كه هنوز ساخته نشده، اما زمين هايش موجود 
است. در اين خصوص با آستان قدس رضوى مذاكره 
كرديم و جناب آقاى رئيسى هم دستور اكيد دادند كه 
زمين هايى كه در اين اطراف داريم و متعلق به آستان 
قدس است، هر چه زودتر تحويل شهردارى بدهند تا 
بتوانيم آن ها را پاركينگ كنيم و ان شاءاالله امسال با 

پاركينگ هاى زيادى در خدمت زائران باشيم.

 رابطه شما با منوريل چگونه است؟
 مخالفم. 

 چرا؟
به همان دليلى كه نشــد در كشور راه اندازى كنند. 
فناورى هاى برتر آمده. اكنون اتوبوس هايى آمده كه 
از كف برق مى گيرد و مذاكراتى هم در اين خصوص 
دارد انجام مى شود، ما مى خواهيم وسيله حمل و نقل 
جديد ترى از اتوبوس در شــهر داشته باشيم كه با 

هواى پاك هم سازگار باشد.

 براى كســانى كه بى ضابطه ساخت و ساز 
مى كنند برنامه داريد؟

 هم اكنون كميسيون ماده 100 ما 11 هزار تا حكم 
قلع بنا داريم.

 آيا مأموران اليت بى كار مى شوند؟
اين ها كارمند ما نبودند، متعلق به بخش خصوصى 
بودند. تمام كسانى كه در بخش خصوصى مرتبط با 
شهردارى كار مى كنند به نوعى خودشان را كارمند 
شــهردارى مى دانند. شركتى با ما قرار داد مى بندد، 
حقــوق كارمندانش را نمى دهد، جلوى شــهردارى 
جمع مى شوند؛ در حالى كه ما حق و حقوق شركت 
را داده ايم. اين روال خيلى بدى است كه فقط در شهر 

مشهد باب است.

 شركت هايى هم بابت طرح ميدان شهدا از 
شهردارى طلبكارند. 

آن ها حدود 200 ميليارد تومان ازشهردارى طلبكارند 
كه ســه سال است شهردارى به آن ها نداده، من هم 
نمى توانم دو روزه بدهى آن ها را پرداخت كنم.بدهى 

آن ها هم طبق قرارداد پرداخت خواهد شد.

 تغيير مديران تا چه زمانى وجود دارد؟
تا روزى كه هســتم سر يك ســال آن ها را ارزيابى 
مى كنم، اگر موفق نشوند عوضشــان مى كنم. قرار 
نيســت بار انتصاب اشتباه من بر دوش مردم بيفتد. 
تغييراتم هم اصلاً سياســى نيست. اول توانايى فرد 
برايم مهم است و بعد هم پاكدستى آن ها. اگر قابل 
دفاع باشند در هر مسندى بايد از آن ها استفاده شود. 
تغييرات هم به اين دليل است كه چون مديران قبلى 
آن ها را انتخاب كرده اند، هميشه نگران تغيير هستند، 
حكم آن ها را عوض مى كنم تا بدانند آن ها هنوز مدير 

ما هستند.

 بحث ادغام ســازمان فرهنگى- تفريحى 
شــهردارى در معاونت فرهنگى است. آيا اين 

صحت دارد؟
بحث ادغام نيســت. ما در هر حــوزه معاونت چند 
سازمان و شــركت داريم. در حوزه معاونت فرهنگى 
نيز ســازمان معاونت فرهنگى داشتيم. اين سازمان 
خودش يك ســرى نيروى انســانى داشته، معاونت 
هم به موازات همان كار را مى كرده، اكنون ما گفتيم 
رئيس ســازمان فرهنگى، معاون شهردار هم هست. 

معاون شهردار و مدير عامل هم هست.

 مشهد براى كاهش آلودگى هوا مى تواند از 
دوچرخه استفاده كند، اما ما مسير دوچرخه 

سوارى نداريم، آيا شما طرحى داريد؟
مسير دوچرخه سوارى در مشهد و استفاده از دوچرخه 
قالباً تشريفاتى است در واقع فرهنگ سازى دوچرخه 
سوارى يك كار بســيار تخصصى است. هفته گذشته 

ميزبان چند ميهمــان هلندى بوديم، به گفته آنان در 
هلند 35 درصد مردم از دوچرخه استفاده مى كنند؛ در 
آمستردام 50 درصد. اين تجربه آن ها از جنگ جهانى 
است، آخرش گفتند مسيرهاى انتخاب شده در مشهد 
چون مقطع اســت امنيت ندارد و دوم اينكه كســى 
كه دوچرخه را از ايســتگاه هاى دوچرخه مى برد، بايد 
برگرداند به ايستگاه مبدأ. اين را هم بايد هوشمند كنيم. 
اگر روى همراه كارتى كه همه كار شهر را مى خواهيم 
روى آن پياده كنيم بتوانيم دوچرخه را هم بگذاريم تا 
از طريق پوز هزينه اش را بپردازند، اما بايد مســيرهاى 

درستى براى آن تعبيه كرد.

 در خصوص ســرمايه گــذاران خارجى در 
مشهد چه برنامه اى داريد؟

من خيلى به سرمايه گذارى خارجى در مشهد اميدى 
ندارم، فقط مى توانيم سرمايه بخشى از شيعيان كه 

كه به امام رضا(ع) هم ارادت دارند، جلب كنيم.
تعدادى هم آمده اند كه با آن ها خوب برخورد نشده و 
پروژه هايشان نيمه تمام مانده و كسى به آن ها جواب 
درســتى نداده است. اكنون بيشترين وقت من دارد 
صرف همين ها مى شــود كه مبالغ زيادى را هم در 

مشهد سرمايه گذارى كرده اند.

 ارتباط شما با توليت آستان قدس رضوى در 
خصوص محروميت زدايى و مباحث مربوط به 

زائران چگونه است؟
يك هفته بعد از انتصابم نشســتى با حجت الاسلام 
والمسلمين رئيســى توليت آستان قدس رضوى در 
راســتاى تسهيل امكانات براى زائران داشتم، اكنون 
هم با آقاى بختيارى جلسه مى گذاريم و در خصوص 
كارها توافق و تفاهم مى كنيم، تا ان شاءاالله مشكلات 

زائران و مجاوران را حل كنيم.

 به مديريت واحد شهرى اعتقاد داريد؟
قطعاً اما دولت ها علاقه ندارند ســبك شوند، شايد 
رئيس دولت خودش بخواهد، اما وقتى به مقامات 
پايين تر مى رسد، كسى مايل نيست از مسئوليتش 

كنار برود.

وجود  در شهردارى ها  زيادى  پول  معمولاً   
دارد كه فســاد مى آورد. بــه طورى كه در 
ســال 94 تعداد 96 نفر را به عنوان كارچاق 
به دستگاه قضايى معرفى  كن در شهردارى 
كردند. براى جلوگيرى از چنين وضعيتى چه 

برنامه اى داريد؟
اولين مشــكل مزايده ها و مناقصه ها ست و بزودى 
تمام آن ها را در سايتى اعلام مى كنيم، يك روزى 
را در مشــهد اعــلام مى كنيم كه روز شــفافيت 

شهردارى خواهد بود.

 برخى شهرداران مشهد به نوعى از فعاليت 
اين شهر معروف شدند، مثل  خاص خود در 
پل سازى يا زيبا سازى شهر، شما چه پروژه 

عمرانى را مد نظر داريد براى خودتان؟
مــن مى خواهم راســتگو باشــم و كارى كه توان 

انجامش را دارم بگويم نه كارى كه نمى توانم.

 براى تأمين منابع مالى تان چه مى كنيد
مــا يك بدهكارى از مديريت قبل داريم كه حدود 
5000 ميلياردش مربوط به بانك هاست و ما داريم 
مذاكره مى كنيم كه يا تهاتــر كنيم و يا پرداخت 
آن هــا را به تعويــق بيندازيم. اگــر همين طرح 
تفصيلــى را به خوبى اجرا كنيم، مشــكلات قابل 

حل است.

تقى زاده خامسى در گفت و گو با قدس از طرح جامع شهر، آينده اليت و نوسازى و برقى كردن اتوبوس هاى شهرى خبر داد

شهردار مشـهد: مى خواهم با مردم صادق باشم

هنگامه طاهرى: قاسم تقى زاده خامسى در ميان شهردارانى كه تاكنون براى اداره مشهد منصوب شده اند از جمله افراد قانونمدارى است كه به گفته خودش قصد دارد با جمعيتى از مديران 
پاكدست و توانا شهر را ارتقا بدهد و خارج از ضوابط قانونى دست به هيچ اقدامى نزند. اما در اين بين همواره مشكلاتى از دوره قبل مانده و يا مواردى وجود دارد كه حل آن بايد توسط 
شهردار جديد سامان يابد. گفت وگوى مفصل ما با تقى زاده خامسى كه ميهمان تحريريه قدس بود يكى از آن گفت وگوهاى دوستانه اى است كه تأكيدش بر چگونگى اداره كلانشهرى است 

با چند ميليون مجاور و زائر. چرا كه اداره كلانشهرها به دليل پيچيدگى مشكلات، نيازمند برنامه ريزى هاى تخصصى است. با ما در اين گفت وگو همراه شويد: 

 اليت برايمان سودى ندارد
اليت تبديل شده به يك مشكل شهروندى، 
حتى اعضاى شــوراى شــهر هم دستور 

اصلاح آن را دادند. تصميم شما چيست؟
شما تا كنون در دنيا به كلانشهرى رفته ايد كه 
پارك آن بى ضابطه باشد؟ بنابراين نمى توانيم 
آن را جمع كنيم. برخى جاها گران ترين جايى 
كه مى توانى بايســتى جاى پارك اســت. همه 
دنيا پاركينگ رايگان نيســت. حالا مخالفان دو 
دســته اند عده اى مى گويند پــول نبايد بدهيم 
كه با آن مخالفيم، شهردارى بايد درآمد پايدار 
داشته باشد، ضمن اينكه اليت براى شهردارى 
سودى ندارد. افرادى هم هستند كه مى گويند 
اليــت به لحاظ احترام به شــهروند، جاى ايراد 
اســت. براى اين موضوع هم داريم برنامه ريزى 
مى كنيم كه مردم پول پارك را با خودپرداز تلفن 
همراه بپردازنــد و به محض واريز كردن هزينه 

جاى پارك ما متوجه واريزى آن ها مى شويم و 
اگر نپردازد، بلافاصله جريمه مى شود. جريمه اش 
هم بعداً روى قبض مى رود.اگر ما واقعاً بخواهيم 
كمك كنيم شــهر آباد شــود، بايد شهروندان 
همكارى كنند. من اهل تراكم فروشى نيستم، 
مى خواهــم صادقانه بگويم شــهردارى نياز به 
كمك مردم دارد تا بچرخد و هيچ راهى به جز 
درآمد پايدار نداريم. در كنار همه اين ها من به 
شهروندان توصيه مى كنم از حمل و نقل عمومى 
در مشهد استفاده كنند. اگر خط متروى2 را به 
خط يك متصل كنيم، خيلى جاها مى شــود با 
متــرو رفت. اكنون هم بى- آر- تى ها خوب كار 
مى كنند. اصلاً شــرايط حمل و نقل عمومى در 
مشهد خيلى خوب است.من با تراكم بى ضابطه 
مخالفم، تراكم خلاف طرح تفصيلى نمى فروشيم 
و به نظر من طــرح تفصيلى كه ما داريم تهيه 

مى كنيم جوابگو است.

 پروژه كنارگذرجنوبى ادامه پيدا مى كند
با توجه به اينكــه ميلياردها تومان براى 
پروژه كنارگذر جنوبى مشهد هزينه شده، 
اما ادامه آن توسط دادستانى متوقف شده 
به  پروژه  اين  نظر شما سرانجام  به  است. 

كجا مى انجامد؟ 
ببينيد يــك پروژه اى در طرح جامع مشــهد 
پيش بينى شــده كه بتوانند ســر ريز ترافيك 
مشــهد را به آن منتقل كنند. همين الآن كه 
ما از فرودگاه مى آمديم ســمت روزنامه شما، 
بزرگراه كلانتــرى قفل بود. اين پيش بينى در 
خصوص ســرريز ترافيك در طرح جامع سال 
1384 شروع شــد.امروز از آن موقع 12 سال 
گذشــته. سؤال من اين اســت كه چرا در اين 
12 ســال كسى معترض نشده ؟ 200 ميليارد 
تومــان در اين طــرح هزينه شــده!اگر طرح 

مصوب اســت، حداقل مسئولان نبايد معترض 
باشــند. 75 درصد ايــن پروژه تمام اســت، 
نمى شود بخشــى از اتوبان را فضاى سبز كرد. 
اين پروژه مشكل سه و نيم ميليون نفر را حل 
مى كند، حتى ســرريز ترافيك بلوار وكيل آباد 

هم به آن مى ريزد.
طــى آخرين تصميــم كه با حضــور نماينده 
دادســتانى گرفته شد، مقرر گرديد آن قسمت 
كه تا حالا انجام شــده به اتمام برسد و حدود 
25 درصد كه مانده، قرار شد مطالعات زيست 
محيطى آن انجام و اداره كل محيط زيست آن 
را بررســى كند. به هر حال بايد كار تمام شود. 
نمى شــود اين پروژه كه ميلياردها تومان براى 
آن هزينه شده را نيمه تمام رها كرد. اما تلاش 
مى كنيم كمترين خســارت به محيط زيست 

اين شهر وارد شود.

سرور هاديان  معاون فرهنگى و اجتماعى شهردار مشهد گفت: طرح 
استقبال از بهار97 گسترده تر از قبل و به صورت ادامه دار برگزار مى شود.

دكتر هادى بختيارى روز گذشته در نشست خبرى جشنواره هنر شهرى 
مشهد با عنوان خانه بهار اظهار داشت: طرح استقبال از بهار از سنت هاى 
خوبى اســت كه در ساليان گذشته همراه با بهار طبيعت بنا گذاشته شده 
است و با استفاده از هنر هنرمندان مشهدى براى ايجاد تحولى نو در فضاى 

شهر و ايجاد لطافت در شهر همراه شده است.
وى افزود: همزمان با تغيير مديريت شهرى، امسال شاهد تغييراتى در اين 

راستا براى بهترشدن اين طرح هستيم.
 بختيارى با اشــاره به اين نكته كه نقد و پيشــنهاد هنرمندان و رسانه ها 
را پذيرا هســتيم خاطر نشان ساخت: همه ســعى ما بر اين است كه اين 
طرح و برنامه هايى از اين دست به نوروز متوقف نشود و معتقد هستيم كه 
بايد در اين زمينه برنامه ها و طرح هاى مختلفى را براى همه ســال و طى 

مناسبت هاى مختلف داشته باشيم.
وى تأكيد كرد: ما از هنرمندان و رســانه ها انتظار داريم ســطح ارتباط و 
تعامل آثار هنرى با مردم را افزايش دهند و ما نيز در اين طرح شــرايطى 
را رقــم زده ايم كه افراد بتوانند در همان محل واكنش خود را نســبت به 
يادمــان مورد نظر به مــا منتقل كنند كه اين طــرح از طريق پيامك يا 
اپليكيشن ميسر خواهد بود همچنين تنديسى كه مختص همين موضوع 
اســت طراحى و ساخته مى شود و به هنرمندى كه بيشترين مخاطب آن 

المان را تأييد كنند، اهدا خواهدشد.

 حضور حداكثرى در طرح بهار
معاون فرهنگى و اجتماعى شهردار مشهد از حضور حداكثرى هنرمندان 
در اين طرح به عنوان داوران وهنرمندان خبرداد و افزود: شــرايطى را رقم 
خواهيم زد كه هنرمندان بتوانند طرح خود را در ســطح گســترده ترى از 

شهر به نمايش بگذارند.

وى تصريح كرد: اميدواريم شــرايطى رقم بخورد كه ما شاهد تلفيق هنر 
فاخر و مردم پســند باشيم و مردم نيز بتوانند هر چه بيشتر در اين طرح 

حضورداشته باشند.

 توجه ويژه به اقتصاد هنر و هنرمندان شهر
وى از نگارخانه ها و فضاهاى مختلف شــهرى مانند شــوراهاى اجتماعى 
محلات كه طى برنامه اســتقبال از بهار در اين طرح ديده شده است خبر 
داد و گفــت: در كنار همه اين طرح ها قول مى دهيم كه اســراف در اين 
موضــوع روى نخواهد داد و در صورت ارائه طرح هاى خوب حتماً از آن ها 

استفاده مى كنيم. 
وى در پاســخ به خبرنگار ما در خصوص اقتصاد هنر و دغدغه هنرمندان 
شــهر و ايجاد بازارچه هاى هنرى در شــهرمان نيز تصريح كرد: به اقتصاد 
هنر توجه ويــژه اى داريم تا بتوانند هنرمندان آثار خود را هر چه بهتر در 

اختيار مردم بگذارند.
وى خاطرنشان كرد: هم اكنون نيز چارسوق هنر را به رايگان براى عرضه 
محصــولات فرهنگى در اختيــار هنرمندان قرار داده ايــم و روز بازارها و 
بازارهاى دائمى هنر را نيز در دســت اقــدام داريم تا بتوانيم تا حد امكان 

اقتصاد هنر را متناسب بافضاى شهر مشهد فعال سازيم. 

 هوشمندسازى شهرى
در ادامه اين نشســت سرپرســت خانه هنرمندان اعلام كرد: ما به دنبال 
تأكيد شهردار مشهد به دنبال هوشمندسازى شهر هستيم تا مردم بتوانند 

قدس: معاون حمل و نقل و ترافيك شهردارى 
مشهد مقدس گفت: 100 كيلومتر مسير ويژه 
دوچرخه ساخته شده، اما پيوستگى باهم ندارند 
از طرفى امنيت صاحبان دوچرخه، نبود پارك 
دوچرخه و عدم پيوســتگى مسير دوچرخه با 
وسايل حمل و نقل عمومى سبب شده با وجود 
يك ميليون دوچرخه در مشهد، دوچرخه نقشى 

در سفرهاى شهرى نداشته باشد.

 توسعه خط 3 بى.آر.تى تا ميدان استقلال
بركچى بــا بيان اينكــه يكــى از اولويت هاى 
اجرايى پروژه هاى حمل و نقل مشــهد احداث 
خط 3 بى.آر.تى مشهداســت، افزود: اين خط 
داراى مصوبه شــوراهاى همتاى كشور و استان 
و همچنين شــوراى اسلامى شهر مشهد است 
كه از حرم مطهر تا ميدان توحيد اجرا شده كه 
با توسعه آن ميزان جذب مسافر از 80 هزار نفر 
به 150 هزار نفر مى رسد كه اميدواريم تا پايان 

سال تا ميدان استقلال امتداد يابد.

اتصال خطوط يك و 2 قطار شهرى تا پايان سال
بركچى با اشــاره به توسعه خط 2 قطار شهرى 
مشهد اظهار داشت: شوراى شهر400 ميليارد 
تومان اوراق مشاركت را براى اين خط تصويب 
كــرد و اميدواريم تا قبل از عيد نوروز اين خط 

در ميدان شــريعتى به خط يك متصل شود.
وى ادامه داد: به پياده روها و پياده راه ها توجهى 
نشــده اســت ودر اين دوره مناطق ثامن و 11 
به صورت پايلــوت براى توســعه در اين حوزه 
انتخاب شده اند. بركچى تصريح كرد: در اجراى 
مجتمع هاى بزرگ ادارى، تجارى، مســكونى و 
اقامتى در زمان امكان ســنجى و ساخت آن ها 
بحث هاى ترافيكــى و اثر ترافيكى اين پروژه بر 
معابر شهرى مورد توجه قرار نگرفته به طورى كه 
امروز بسيارى از پروژه هاى ساخته شده، منطقه 
و حوزه اطراف آن ســاختمان را با مشــكلات 

ترافيكى مواجه كرده است.
محمود صفاريان دبير شــوراى عالى آموزش، 
پژوهش و فناورى وزارت راه و شهرســازى نيز 
خاطرنشــان كرد: 40 درصد تلفات ناشــى از 

تصادفات رانندگى در شهرها رخ مى دهد.

فنى  معاون  سرپرســت  آنلاين   قدس 
اداره كل منابــع طبيعى خراســان رضوى 
گفت: 16 كانون فرسايش بادى با 768هزار 
هكتار در 15 شهرســتان خراسان رضوى 
وجود دارد كه بيشــترين اين كانون ها در 

شهرستان هاى گناباد و سرخس است. 
على اصغر طالبانفرد در نشست كارشناسى 
تبيين سياســت ها و شــيوه هاى اجرايى 
عمليات بيابان زدايى اســتان كه در محل 
سالن اجتماعات شهردارى گناباد برگزارشد 
با اشــاره به ناكافى بــودن اعتبارات بيابان 
زدايى در اســتان افزود: مجموع اعتبارات 
ملى و استانى امسال افزون بر208ميليارد 
ريال اســت كه اين مبلغ پاســخگوى نياز 
استان با توجه به گستردگى منابع طبيعى 

نيست.
وى منابع طبيعى را بســتر حيات دانست 
و گفت:حفــظ آن به تنهايى بر عهده منابع 
طبيعى نيســت، بلكه همه دســتگاه ها در 
همــه موضوعــات و چالش هايــى كه به 
نحــوى به منابع طبيعى بر مى گردد، مانند 
ريزگردها وظيفه دارند و بر همه دستگاه ها 

واجب است در اين امر ما را يارى كنند. 
رئيس اداره منابع طبيعى شهرستان گناباد 

هم در اين جلســه مهم تريــن كانون هاى 
فرســايش بادى را در مناطــق برگز، نوده 
پشــنگ، بيدخت و ريگ نخ كوه دانست و 
گفت:از مجمــوع 567 هــزار هكتار منابع 
طبيعى شهرستان بيش از 231 هزار هكتار 
آن در كانون هــاى بحران قراردارد به طورى 
كه در ســال 95 بيش از27 روز ريزگردها 

امان مردم را بريده بودند. 
محرابى افزود: براى مبــارزه با كانون هاى 
بحران بيش از 220ميليــارد تومان اعتبار 

مورد نياز است. 
سرپرســت معــاون فنــى اداره كل منابع 
طبيعى خراسان رضوى افزود: سال گذشته 
بيش از 500هكتــار عمليات بيابان زدايى 
انجام شــده و امسال هم همين مقدار اجرا 

خواهد شد.

در طرح هاى ما حضور جدى داشته باشند.
مصطفى حسن زاده اظهار داشت: در اين راستا بخش نظرسنجى و عكس هاى 
موبايلــى را در ايــن دوره از جشــنواره در نظر گرفته و نفر برتر جشــنواره 

عكس هاى موبايلى با رأى مردم انتخاب خواهند شد. 
سرپرســت خانه هنرمندان در ادامه به بخش گران سنگ هاى زيبا كه براى 
نخســتين بار به جشنواره اضافه شده اســت، اشاره كرد و اظهار داشت: اين 
بخش با همكارى ســازمان ميراث فرهنگى انجام شد تا ظرفيت هاى مشهد 
در اين زمينه معرفى شود و به بهترين اثر هم جايزه اى از طرف ميراث اهدا 

مى شود.
وى از حــذف فراخوان كاغذى گفت و تأكيد كرد: با حذف فراخوان كاغذى 

تلاش كرديم به محيط زيست كمك كنيم.
حســن زاده گفت: «طرح اســتقبال از بهار97» را محدود به بازه هاى زمانى 
خاصى مانند بهار نمى دانم بلكه بايد اين شــور و نشاط و زيبايى طول سال 

تداوم داشته باشد.

 استقبالى گسترده و متفاوت 
 درادامه اين نشســت دبير طرح اســتقبال از بهار 97 گفت: فراخوان ما به 
دنبال جلب نظر مردم و هنرمندان است و بخش هايى براى هنرهاى مختلف 

تفكيك و تخصصى شده است. 
احســان مهدوى اعلام كرد: بخش شــهدا در اين فراخوان در ابتدا قراردارد 
كه شــامل يادمان هاى دائم شهرى است و بخش عيدگاه يادمان هاى موقت 

شهرى را در برمى گيرد.

وى به انجام داورى تخصصى در هربخش اشاره كرد و افزود:هر بخش دراين 
طرح داوران خاص خود را دارد.

مهدوى افزود: كپى كردن آثاردر اين طرح به هيچ وجه قابل اجرانيســت و 
در صورت مشــخص شدن كپى بودن يك اثر قرارداد ما با هنرمند آن طرح 
فســخ خواهد شــد و وى از حضور در اين فراخوان به مدت دو سال محروم 
خواهد شد. مهدوى متن فراخوان استقبال از بهار 97را صميمى و هنرمندانه 
دانست و گفت: اين متن به دنبال آن است كه بتواند ارتباط خوبى با هنرمند 

ايجاد كند.
وى ادامه داد: ما در اين فراخوان اسامى داوران را قيد كرديم تا هنرمندان به 

جشنواره اعتماد كنند و در آن مشاركت داشته  باشند.

در نشست خبرى (خانه بهار)جشنواره هنرشهرى مشهد مطرح شد

استقبال از بهار؛ متفاوت، گسترده و ادامه دار
اعلام كانون هاى بحرانى فرسايش بادى در خراسان رضوى40 درصد تلفات تصادفات رانندگى در شهرهاست

قدس: بودجه حاشيه شهر مشهد كاهش يافت
نيش و نوش: چون حاشــيه شهر از شهر خارجه و تازه بايد 

عوارض خروج از شهر هم ازشون اخذ بشه!
قدس: دولتى ها در هتلدارى رقيب خصوصى ها شده اند

نيش و نوش: چون دولتى ها اينقدر در سفرهاى تفريحى و به 
ظاهر كارى، تو بهترين هتل هاى جهان اقامت داشتن كه واسه 

خودشون يكپا هتلدار شدن!
قدس: تقسيم مشهد گرفتار اختلاف نظرها

نيش و نوش: گرفتار اختلاف قدرت هاســت و هر قدرتى 
ميخواد در تقسيم بندى سهم بيشترى ببره!

قدس: اتصال 6 شهرســتان به جويــن معطل 15 كيلومتر 
آسفالت

نيش و نوش: يعنى مسئولان اون 6 شهرستان هر كدوم اندازه 
گرفتن بودجه 2/5 كيلومتر آسفالت هم برش ندارن!

قدس: آغاز طرح زمستانه پليس راهور خراسان رضوى
نيش و نوش: يعنى مأموران پليس راهور لباس زمســتونى 

ميپوشن و ماشين ها رو جريمه ميكنن!
قدس: محور شانديز رتبه دوم ترافيك خراسان رضوى

نيش و نوش: اين نشــون دهنده قدرت شيشليك در جذب 
مردم و ايجاد ترافيك در محور منتهى به شيشليكه!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى



رخ � رخ پس از انتشار گزارش قدس

ورود مديركل كار به پرونده  تعطيلى كارخانه كاشى قوچان
هادى زهرايى  روزنامه قدس طى روزهاى 
اخيــر گزارش هايى در خصوص مشــكلات 
پيش آمده در كارخانه كاشى طوس قوچان 
بــه عنوان دومين واحــد صنعتى بزرگ اين 

شهرستان به چاپ رسانده است.
از اين رو براى پيگيرى مشــكلات اين واحد 
صنعتى خبرنگار ما به سراغ مديركل تعاون، 
كار و رفاه اجتماعى خراسان رضوى رفت و با 

وى گفت وگويى انجام داد.
محمــود احمــدى، مديركل تعــاون، كار و 
رفاه اجتماعى خراســان رضوى در گفت وگو 
با قدس گفت: 190 كارگر كارخانه كاشــى 
طوس قوچان نســبت بــه تعطيلى كارخانه 
اقــدام نكرده اند، بلكه ايــن كارگران 40 ماه 
اســت كه تنها هرماه 50 درصد حقوق خود 
را دريافــت مى كردند و كارگــران در محل 
كارخانه حضوردارند، اما شرايط و ابزاركاربراى 
توليد وجود ندارد و كارفرما نيز در خريد مواد 
اوليه براى كارخانه كوتاهى كرده اســت و به 
دليل پرداخت نكردن حق آبونمان گاز و برق 

كارخانه، شاهد قطع گاز و برق آن هستيم.
احمــدى افــزود: محصولات توليــدى اين 
كارخانه كاملاً به فروش رسيده است و هيچ 
محصول دپوشده اى درانبار وجود ندارد و طى 
سه ماه گذشــته، بيشترين آمار توليد را اين 
كارخانه طى ســه سال گذشته، داشته است 
و در بررســى هاى ما مشــخص شده است، 
اين كارخانه مشكل فروش ندارد كه منجربه 
تعطيلى اين واحد صنعتى شــود و كارگران 
نيزطى سال هاى اخير نشان داده اند كه پاى 

كارهستند.

 نبودانگيزه مدير عامل براى ادامه كار
مدير كل تعاون، كار و رفاه اجتماعى خراسان 
رضوى تصريح كرد: مدير اين واحد صنعتى 
انگيزه اى براى فعاليت ندارد و كارخانه كاشى 
طوس قوچان به اســتناد مــاده 141 قانون 
تجارت ورشكسته محسوب مى شود و مدير 
اين كارخانه تقاضاى تســهيلات كرده است 
و با تمام تلاش هاى مســئولين براى دريافت 
تســهيلات براى اين كارخانه، اما بانك ها به 
شــركت هايى كه شــامل ماده 141 قانون 
تجارت مى شــوند، امكان پرداخت تسهيلات 
را ندارنــد و مديرعامل ايــن واحد صنعتى 

بايد اقــدام هايــى را انجام 
دهد كه از مشموليت قانون 
141 خارج شــود تا بتواند، 

تسهيلات دريافت كند.
شــده  مقرر  افزود:  احمدى 
اســت، طى هفتــه جارى و 
هفته آينده كميســيون كار 
و كارگــرى در شهرســتان 

قوچان برگزار شــود و همزمــان نيز كميته 
كارشناســى كار و كارگرى اســتان نيز اين 
موضوع را در دســتور كار خــود قرار خواهد 
داد و در اوايل هفته آينده، كميســيون كار 
و كارگــرى اســتان نيز برگزار و مشــكلات 
اين واحد صنعتى از جهات مختلف بررســى 

خواهد شد.

 اعلام ارقام بدهى هاى متفاوت
وى ادامــه داد: اداره صنعت، معدن و تجارت 
اســتان نيز پيگير مشــكلات مديريتى اين 
واحــد صنعتى اســت كه درآمــد حاصل از 
فروش محصولات اين كارخانه در كجا هزينه 
شده است و متأســفانه مدير و نماينده اين 

واحــد صنعتى در يــك روز 
ارقــام متفاوتــى در خصوص 
ميــزان بدهى ايــن كارخانه 
اعــلام مى كننــد، 5 ميليارد، 
9 ميليــارد، 12 ميليارد و 29 
ميليارد اعلام مى شود و از جو 
كمال  آمده،  پيش  رســانه اى 
به  تا  را مى كننــد  اســتفاده 
اهداف خود برســند. اين در حالى است كه 
در جلســه فنى كه برگزار شد، مديران اين 
واحد صنعتى ميزان بدهى متغيرى را اعلام 
مى كنند و مشخص است كه هيچ اسنادى را 

در اختيار ندارند.
احمدى ادامه داد: در شرايط اقتصادى كنونى 
كارفرمــا مى تواند، خواســته هاى خــود را به 
كارگــران منتقل كند و كارگران نيز با ادبيات 
خود به رسانه ها اعلام مى كنند و كارخانه كاشى 
طوس 5 ميليارد تومان به كارگران بدهى دارد 
و در اداره كل تعــاون، كار و رفــاه اجتماعى 
به عنوان مســئول رســيدگى به شكايات كار 
و كارگــرى، تا كنون كارگران كاشــى طوس 
قوچان هيچ شــكايتى در مراجع حل اختلاف 

ايــن اداره نكرده اند و بــا پيگيرى هايى كه با 
تأمين اجتماعى داشــته ايم، مقرر شده است، 
سازمان تأمين اجتماعى دفترچه بيمه درمانى 

كارگران را تمديد اعتبار كند.
يك منبع آگاه در كارخانه كاشى طوس هم 
به خبرنگار ما گفت: گاز اين كارخانه به دليل 
بدهى 880 ميليون تومانى قطع شــده است 
و درجلســه اى كه در اداره كار قوچان برگزار 
شــد، مقرر شــده بود كه مدير كارخانه 10 
درصد بدهى گاز را پرداخت كند تا شــركت 
گاز نيز نســبت به وصــل گاز اقدام كند، اما 
تاكنــون مدير اين واحد صنعتى اين مبلغ را 

واريز نكرده است.
روزنامه قــدس همچنان پيگير مشــكلات 

كارخانه كاشى طوس قوچان خواهد بود.

آب و �وا
 جوى پايدار در خراسان رضوى

قدس: هواشناســى خراســان رضوى اعلام كرد: نقشه ها و 
مدلهاى پيش يابى نشــان مى دهد در چند روز آينده جوى 
نســبتا پايدار بر روى استان مســتقر مى باشد كه پيامد اين 
روند در اكثر نقاط اســتان، آسمانى غالبا صاف تا كمى ابرى 
همراه با افزايش دما پيش بينى مى شود ضمن اينكه شرايط 
براى افزايش غلظت آلاينده هاى جوى در مناطق صنعتى و 
شهرهاى بزرگ استان منجمله در شهر مقدس مشهد فراهم 

مى باشد. 
بر اين اســاس هواى امروز مشهد صاف تا كمى ابرى با غبار 

صبحگاهى گاهى با وزش باد پيش بينى شده است.
حداقل و حداكثر دماى امروز مشهد 1- و 14 درجه سانتيگراد 

بالاى صفر خواهد بود.

�و��ون
 حضور ســرمايه گذاران كره جنوبى و 

چين در مشهد 
فاطمه معتمدى: رئيس هيئت مديره و مدير عامل شركت 
شــهرك هاى صنعتى خراســان رضوى از تشكيل هيئتى 
متشكل از ســرمايه گذاران كره جنوبى و چين براى بررسى 
ظرفيت هاى همكارى و نحوه سرمايه گذارى در شهرك ها و 
نواحى صنعتى مشهد خبر داد. مسعود مهدى زاده طى نشست 
با اين هيئت اظهار داشت: آمادگى كامل وجود دارد تا در هر 
زمان و متناسب با مزيت هاى موجود در هر يك از شهرك ها 
و نواحى صنعتى خراسان رضوى، نسبت به اختصاص زمين و 
تأمين زيرساخت هاى مورد نياز براى استقرار سرمايه گذاران 
داخلــى و خارجى اقدام شــود.  وى اضافه كــرد: با توجه به 
تجربه هاى جذب و سرمايه گذارى هاى بين المللى، براى دو 
طرف، زمينه همكارى فراهم شــده و هدف اصلى توسعه و 

گسترش فعاليت هاى طرف خارجى است. 
وى تصريح كرد: با توجه به آخرين نشست مشترك با سرمايه 
گذاران و توضيح مزيت هاى استقرار در شهرك صنعتى مشهد، 
مقرر شــد هيئت كره اي نسبت به ارائه پروپوزال طرح مورد 
نظر اقدام كند تا ضمن بررســى هاى كارشناسى، زمين مورد 

نياز در اختيار سرمايه گذاران قرار گيرد. 
رئيس هيئت مديره و مديرعامل شركت شهرك هاى صنعتى 
خراســان رضوى، خاطرنشــان كرد: با سياست هاى دولت و 
حمايت هاى ســازمان صنايع كوچك و شهرك هاى صنعتى 
ايــران، حمايت و پشــتيبانى هاى لازم از صنعتگران انجام و 
تمــام توان خود را در اختيار صاحبــان صنايع قرار داديم تا 
با بكارگيــرى راهكارهاى مختلف، رشــد و رونق اقتصادى 

واحدهاى صنعتى و توليدى بيش از پيش شود.

با تجهيز 400 دستگاه ماشين آلات مخصوص محقق شد
   آماده باش خدمات شهرى شهردارى 

مشهد براى استقبال از زمستان

قدس: مدير خدمات شهرى شــهردارى مشهد از آماده باش 
و تجهيز 400 دستگاه ماشين آلات زمستانه در اين شهرخبر 
داد. عليرضــا صحراگــرد گفت: با آغاز فصل ســرما، خادمان 
مردم در شــهردارى مشهد تمام توان خود را به كار مى گيرند 
تا خدمت رسانى مطلوبى را به شــهروندان ارائه دهند. در اين 
راســتا «مانور عمليات زمســتانى» با حضور شهردارى هاى 
13گانه و ســازمان مديريت پسماند برگزار شــد. وى افزود: 
براى خدمت رســانى به شــهروندان در فصل زمستان 400 
دستگاه ماشــين آلات تدارك ديده شــده كه 50 درصد آن 
ظرفيت شهردارى و 50 درصد ديگر ظرفيت پيمانكاران بخش 
خصوصى اســت. مدير خدمات شهرى شهردارى مشهد ادامه 
داد: در اين راستا 105 دستگاه بيل برف روب معابر اصلى و 110 
دستگاه برف روب نيمه سنگين نيز براى معابر اصلى و فرعى در 
نظر گرفته شده اســت. صحراگرد تصريح كرد: همچنين 27 
دستگاه خودروى سبك براى اولين بار براى استفاده در برفروبى 

پياده روهاى سطح شهر آماده سازى شده است.
وى در خصوص برنامه ريزى انجام شــده بــراى آبگرفتگى 
احتمالــى معابر نيز گفــت: در حال حاضر نقاط مســتعد 
آبگرفتگى شناسايى شده كه براى جلوگيرى از بروز مشكل 
50 دستگاه تانكر جمع آورى آب هاى سطحى و لجن كش در 

اين نقاط مستقر خواهد شد.
مدير خدمات شهرى شهردارى مشهد اضافه كرد: آماده سازى 
32 دستگاه نمكپاش سنگين و نيمه سنگين، 550 باكس شن 
و نمك در سطوح شيب دار و 250 دستگاه موتور پمپ ثابت 

و سيار نيز از ديگر اقدام هاست.

    470 دوربين نظارتى و ثبت تخلف، 
مشهدى ها را رصد مى كند

قدس: رئيس پليس راهور خراسان رضوى گفت: 470 دوربين 
نظارتى و ثبت تخلف در سطح شهر مشهد فعاليت دارد.

ســرهنگ عليرضا حاجى زاده اظهار كرد: در خصوص اصول 
ترافيك بايد به پنج ضلع توجه شــود كه اين ها در كنار هم 

سبب رعايت و توجه به مسائل ترافيكى مى شود.
وى افزود: ضلــع اصلى موضوع، آموزش اســت كه در كنار 
اين بايد به مهندسى ترافيك و همچنين پليس راهنمايى و 

رانندگى توجه كرد.
ســرهنگ حاجى زاده تصريح كرد: دو ضلع ديگر نيز امداد و 
نجات و مشــاركت هاى مردمى است كه مى تواند در حادثه و 

مقررات راهنمايى و رانندگى نقشى مهم ايفا كند.
وى گفت: يكى از مباحثى كه نقشى محورى در جلوگيرى از 
جرائم راهنمايى و رانندگى دارد، استفاده از تجهيزات مكانيزه 
و نوين اســت كه ما در مشــهد با همكارى سازمان حمل و 
نقل و ترافيك شهردارى مشهد مقدس به اين سمت حركت 
كرده ايم. وى اضافه كــرد: در حال حاضر 470 دوربين ثبت 
تخلف و نظارتى در شــهر مشهد در حال فعاليت هستند كه 

نقشى مهم در جلوگيرى از تخلف هاى رانندگى دارد. 

دوســت عزيز همچين زياد هم بابت برداشــت آبونمان گاز 
خوشــحال نباش. ماه بعد قبضت را بررســى كن؛ چند برابر 

آبونمان روى قبض ها مى آيد.
915...4721

من يك سال است از تلفن ثابت خونه ام استفاده نكردم، اما هر 
قبض جديد مياد 4500 به آن اضافه مى شود. اسم اين چيه؟
915...5207

ما ســاكنان خيابان گلريز 2از شهردار منطقه 5 تقاضا داريم، 
نسبت به قطع درختان تنومند و كج و هرس نشده و ترميم 
پياده روهاى خراب و پر رفت و آمد آن در اين منطقه زوارى 

دستور دهد.
915...8387

لطفــاً پيگير اين قبوض اگو خيابان پنجتن باشــيد. مردم را 
بيچاره كرده اند... آب منزل همســايه مــا را چهار روزه قطع 
كرده انــد و او مى آيد از خانه ما با ســطل آب مى برد. هزينه 
اگو پارسال 800تومان بوده، الآن 1400 شده! نمى دانم، اين ها 

چطورى مى خواهند، جواب خدا را بدهند.
915...8043

وضع جمعه بازار خودرو بسيار بد است. كانكس هاى سرويس 
بهداشــتى خيلى كم داره كه يا كثيف است يا خراب، مردم 
اذيت مى شوند. دكه هاى مواد غذايى هم خوراكى ها را خيلى 

گران مى فروشند.
903...0273

چرا كسى نظارتى بر كار اليت ندارد و هرجا كه بخواهد، خط 
مى كشــد و اجاره مى دهد؟ بويژه مقابــل اماكن دولتى را كه 
مراجعين اين مراكز را با مشكلات فراوان روبه رو كرده. ازجمله 

بين گاز 5 و 6 لطفاً رسيدگى كنيد.
915...2454

جوابيه سازمان اتوبوسرانى مشهد:
در پاسخ به پيام شــهروند محترم مندرج در شماره 19700 
مــورخ 96/09/16 با موضوع: «چــرا داخل برخى اتوبوس ها 
و مينى بوس ها رانندگان ســيگار مى كشــند؟» به استحضار 
شهروند محترم مى رساند از آنجاكه استعمال دخانيات توسط 
اتوبوسرانان و مسافران ممنوع است، به منظور پيگيرى موضوع، 
از شــهروندان محترم تقاضا مى شود در صورت مشاهده اين 
چنين موارد كد اتوبوس به همراه شماره خط را به شماره تلفن 
33235 اداره بازرسى سازمان اعلام كنند تا امكان رسيدگى 

دقيق تر فراهم باشد.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.
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حل جدول شماره قبل

1- علامت جمع مونث- تهيه ســوخت با 
آلايندگى يك سوم گازطبيعى از ضايعات 

سلولزى
2- رقص ســنتى مردم برزيل- جدايى و 

دورى– صوت شگفتى
3- نژاد ما- امر از گفتن- از علائم بيمارى- 

شيشه آزمايشگاهى
4- تفاله كنجد- مقابل قليايى

5- رو به پايين- عصبانى- سرشير
6- بركت يافتن- گردش كودكانه- گارى 
دوچرخ كــه با نيروى انســانى به حركت 

درمى آيد
7- حسد- جار و جنجال- ترس و هراس

8- خالى- هريك از دو قسمت بالا يا پايين 
صفحه روزنامه را گويند- مكانى مقدس در 

مكه
9- دليل و برهان- باشگاه فوتبال ايتاليايى 

شهر ميلان- واحد
10- كيسه چرمى- رنگى از خانواده سبز- 

خاك كوزه گرى
11- يارى و امداد- جلال و جبروت- اجراى 

آزمايشى طرحى
12- گوساله اى طلايى ساخت و با آن بنى 
اسرائيل را گمراه كرد- هم چندى رياضياتى

13- نام پســرانه فرنگى- آسيب و صدمه- 
عنصر شيميايى- پايدارى بر سر وعده

14- طاقچه بالا- از اناجيل اربعه- پذيرفته 
شده

15- نويسنده «وداع با اسلحه»- برهنه

1- اختراع اوتيس- تنبيه مكتب خانه اى- 
اجاره

2- ســاز تيره- واحد سنجش شدت زلزله 
- راهى

3- سنگ طلق- باسابقه و مجرب
4- كسى يا چيزى كه برسر زبان ها بيفتد- 

روز عرب- لباس پوشيده
5- حرف آخر- راستاد- سرزمين- برهنه

6- روزنامه معتبر بريتانيايى كه از ســال 
1921 منتشر مى شــود- روستايى زيبا با 
معمارى بومى و طبيعت زيبا از توابع نطنز 

اصفهان
7- ثروتمندى- برابر پارسى كامپيوتر- دهان

8- گرماى شديد- نفوذ اينترنتى- پيشوند 
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استمرار- مايه آهنگ- حرف دوم انگليسى عمودى
9- مخترع انگليسى ماشين بخار- خضوع و 

خشوع- آشكارا
10- كسى كه در ملازمت پادشاه قراردارد- از 

درجات پرسنل آتشنشانى
11- تكرارش آواى گريه است- ماركى باسابقه 

براى ساعت- خاكسترنرم- درخت انگور
12- شهرت «لى ليان جيه» هنرپيشه چينى 
و رزمى كار حرفه اى ووشــو كــه با بازى در 
«معبدشائولين» به سينما معرفى شد- غذاى 

شب- منطقه سردسيرى
13- روبات- زبانه آتش

14- دارويى كه مصريان باستان براى حنوط 
كردن مردگان استفاده مى كردند- پيشوندى 

به معنى بزرگ- تندى و شتاب
15- عقاب سياه- واحدى براى شمارش قند- 

دلجويى كردن 
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  گلايه از سرعت كُند عمليات گازرسانى به تربت جام
قــدس آنلايــن: معاون 
فرماندار تربت جام از سرعت 
عمليات  فــاز ســوم  پايين 
اين  روســتايى  گازرســانى 
شهرستان انتقاد كرد و گفت: 
سرعت پيشرفت عمليات گاز 
رسانى رضايت بخش نيست و 
از برنامه زمانبندى خود عقب 

است. 
احمد شــافعى در گفت وگو 
با قــدس افــزود: ســرعت 

پيمانكاران فاز اول و دوم عمليات گازرســانى روستايى در مناطق تربت جام بالا بود؛ اما 
باتوجه به تعداد بالاى روستاهاى واجد شرايط و تعريف شده در فاز سوم انتظار بيشترى 
داريــم كه پيمانكار تلاشــش را مضاعف كرده تا هر چه زودتر مردم روستانشــين اين 
شهرســتان مرزى بتوانند از نعمت گاز برخوردار باشــند؛ ولى سرعت پيشرفت عمليات 

رضايت بخش نيست و از برنامه زمانبندى خود عقب است.
وى با بيان اينكه بيشــترين روستاى واجد شرايط گازرسانى در اين فاز تعريف شده اند، 
گفت: اگر پيمانكار توان اجراى ســريع پروژه را ندارد، بايد روستاهايى را كه هنوز كارى 
انجام نشــده به پيمانكار ديگرى واگذار كنند تا مردم اين روســتاها زودتر از نعمت گاز 

برخوردار شوند.
اين مقام مسئول بيشترين كار انجام شده در فاز سوم را مربوط به بخش صالح آباد دانست 
و گفت: دربخش پايين جام و بخش بوژگان در حال كار هستند و در بخش مركزى فقط 
محور موسى آباد مانده است كه در اين محور بجز دو روستاى موسى آباد و كلاته قاضى، 
الباقى روستاها شبكه داخلى آن به اتمام رسيده، ولى به علت تكميل نشدن ايستگاه هاى 

گازرسانى، گاز به اين شبكه ها تزريق نشده است.
شافعى افزود: در بخش صالح آباد بجز دو محور جنت آباد و محور بنى تاك با 31 روستا، 

تمامى روستاها كار شده و گاز تزريق شده است.
وى گفت: تربت جام با پنج بخش 251 روستاى داراى سكنه دارد كه از اين تعداد 143 

روستا واجد شرايط گازرسانى هستند.
احمد شــافعى با اشاره به اينكه طى چهار ساله گذشته فقط 29 روستا گاز رسانى انجام 
گرفته، افزود: از ســال 92 تا 95 در 30 روستا عمليات گاز رسانى صورت گرفته بود كه 
در اين مرحله از گازرســانى 6100 خانوار از نعمت گاز برخوردار شــدند. در اين مرحله، 
روســتاهاى بخش نصرآباد بالاجام به صورت كامل گازرسانى شد و هيچ روستاى واجد 

شرايط نداريم كه عمليات گازرسانى در آن صورت نگرفته باشد.
وى به پيگيرى ها و اقدامات مرحله بعدى گاز رســانى شهرســتان اشاره كرد و افزود: از 
ســال 95 عمليات گاز رسانى به 147 روستاى باقيمانده واجد شرايط اين شهرستان با 
اعتبارى افزون بر 92 ميليارد تومان آغاز شد كه بعد از اتمام اين عمليات 10 هزار خانوار 
از ساكنان روستاهاى بخش هاى پنج گانه شهرستان از نعمت گاز برخوردار خواهند شد. 
تمامى شهرهاى تابعه مانند نصرآباد، صالح آباد، احمدآباد و نيلشهر از نعمت گاز برخوردار 

شده اند.
شافعى عمليات گازرسانى روستاهاى باقيمانده را در سه فاز معرفى كرد و افزود: فاز اول 
اين پروژه مربوط به بخشــى از محورصالح آباد است كه اين فاز نيز از 21 روستاى واجد 

شرايط، همه آن ها شبكه داخلى اجرا و گاز تزريق شده است.
وى فاز دوم گازرسانى را مربوط به محورهاى ديگرى از بخش صالح آباد اعلام كرد و افزود: 
در اين فاز 10 روستا تعريف شده بود كه تمامى اين روستاها شبكه داخلى به اتمام رسيد 

و گاز تزريق شده است.
معاون فرماندار تربت جام فاز دوم عمليات گازرسانى را براى محور جنت آباد - صالح آباد، 
بنى تاك - صالح آباد، محور چشمه گل، محور موسى آباد از بخش مركزى، محور سميع 
آباد و محور دوست آباد پايين جام و روستاهاى پراكنده اعلام كرد و افزود: در اين فاز از 
عمليات گازرسانى 54 روستا شبكه داخلى آن به اتمام رسيده ولى به علت تكميل نشدن 

ايستگاه هاى گازرسانى، گاز به شبكه تزريق نشده است.

بايد اقــدام هايــى را انجام 
دهد كه از مشموليت قانون 
 خارج شــود تا بتواند، 

شــده  مقرر  افزود:  احمدى 
اســت، طى هفتــه جارى و 
هفته آينده كميســيون كار 
و كارگــرى در شهرســتان 

ت
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